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P r o t o k ó ł    Nr  XXXI/2017 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z dnia 28 września 2017 roku 

odbytej w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego 
w  godzinach  od 900  do  1140 

   
 

Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał, ponieważ na              

15 radnych 15 jest obecnych – zgodnie z załączoną listą obecności. 
 

Otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim Kazimierz Warylak.  

 
Projekt porządku obrad: 

   1. Otwarcie sesji: 
    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 

 
           2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

  3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 
 

 4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
oraz prezentacja projektu modelowego „Stacja turystyczna Kamień”. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejsko - Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny w Gminie Kamień Krajeński na lata 
2017-2019. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGOPS 
                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr XXXI/189/2017   
 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania jednostki 

budżetowej pod nazwą „Miejsko – Gminny Zespół Administracyjny 
Szkół” w Kamieniu Krajeńskim.  

     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGZUO             
                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXXI/190/2017   

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy 
Gminy Kamień Krajeński z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
2018 rok.” 

     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 
                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXXI/191/2017   
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8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński na lata 2017-2027.  
     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz                           

     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr XXXI/192/2017   
 

9. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 
na rok 2017.   

     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz             
                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr XXXI/193/2017   
 
10. Odpowiedź na interpelacje. 

 
11. Zapytania i wolne wnioski.       

                  
     Radni jednogłośnie 14 głosami za przedstawionym porządkiem obrad 
(brak na sali T. Dysput).  

 
Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 

 Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem protokołu z poprzedniej 
sesji (brak na sali T. Dysput). 

 
Ad. 3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 
 

K. Kiedrowicz – mam 2 pytania. Pierwsze odnośnie wykaszania poboczy przy 
drogach powiatowych. Już kiedyś o to się upominałem. Przy wyjazdach               

z dróg polnych powinny być krzaki wycinane na 50 metrów. One są na            
5 metrów i trzeba do połowy drogi wyjechać, żeby mieć widoczność. Trzeba 
uważać, ponieważ to stwarza zagrożenie.  

 Druga sprawa – przejście, kładka przy drodze krajowej w Obkasie. Było 
tam jakieś wzmocnienie płytami i one po deszczach osuwają się. Pani Sołtys 
prosiła, aby to naprawić.  

 
J. Wróblewski – droga gminna Jerzmionki – Diadem. W połowie tej drogi jest 

przepust, który przechodzi przez drogę. Przez ten przepust przepływa rów. 
Ten przepust prawdopodobnie jest uszkodzony, ponieważ woda w ogóle nie 
przepływa. Woda nie jest ściągana z pól. Na te okoliczne pola nie można 

wjechać, ponieważ cały czas woda stoi. To jest tak w połowie drogi 
Jerzmionki – Diadem. Jest to droga gminna od Pana ………….. do Diademu.       
 

K. Warylak - w imieniu grupy radnych Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim zwracam się z wnioskiem o rozważenie możliwości 

przekształcenia Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej                     
w Kamieniu Krajeńskim Spółka z o.o. w zakład budżetowy. Nie będę tego              
w tym momencie uzasadniał. Myślę, że zrobię to w wolnych wnioskach. 
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Proszę Pana Burmistrza, żeby zastanowił się nad tym tematem i rozważył 

taką możliwość.  
 

Ad. 4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
oraz prezentacja projektu modelowego „Stacja turystyczna Kamień”. 
 

 Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 
protokołu z sesji. 
 

Prezentacja projektu modelowego „Stacja turystyczna Kamień” przez 
młodzieżowych liderów grupy “Śladowcy”. 

 
W. Głomski – chciałbym podziękować młodzieży za wspaniałą działalność. 
 

K. Warylak – chciałbym podziękować Panu Atamańskiemu i młodzieży za to, 
że chcą działać. Jest to ogromne zaangażowanie. Jeszcze raz serdecznie 

dziękuję.  
 
A. Atamański – chciałbym pogratulować Wam prezentacji. Naprawdę 

jesteście już prawdziwymi liderami. Chciałbym przekazać krótką informację, 
że Kinga, Natalia i Agata były na szkoleniu organizowanym przez Polsko – 
Amerykańską Fundację Wolności właśnie dla młodzieżowych liderów, tych 

najbardziej aktywnych w środowisku. Takiej młodzieży aktywnej mamy 
naprawdę bardzo dużo. Można chcieć wiele zrobić, ale jak nie ma się 

wsparcia, w moim przypadku młodych ludzi to jest trudno. Dziękuję Wam 
bardzo za to wszystko. Jesteście wzorcem do naśladowania. Chciałbym, aby 
takich młodych ludzi było jak najwięcej. Panie Burmistrzu, nasze miasteczko 

naprawdę jest bogate w takich młodych, aktywnych ludzi. Dziękuję Wam 
bardzo.  

 
K. Warylak – jeszcze raz serdecznie dziękuję. Cieszymy się z tego, że młodzież 
chce działać.   

 
Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad.  
   

Ad. 5. Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor Miejsko – Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Kamieniu Krajeńskim – Zofia 

Krzemińska.   
 
J. Steinborn – mam 2 pytania. Pierwsze dotyczy liczby osób 

niepełnosprawnych. Zauważyłam, że liczba osób niepełnosprawnych, co 
chyba jest dobrym wskaźnikiem, spadła o 30 osób. Jaka jest tego przyczyna? 
Niepełnosprawność to jest raczej taka trwała rzecz. Nie wiem dlaczego o tyle 

się zmniejszyło. Jeżeli chodzi o ciężką chorobę to też jest tendencja 
spadkowa. Wynika z tego, że zdrowieje nam społeczeństwo. Należałoby się 

cieszyć, ale mi chodzi głównie o osoby niepełnosprawne.  
 Mam jeszcze jedno pytanie – jak godzicie funkcjonowanie Domu 
Dziennego Pobytu dla osób dorosłych z tą placówką dla dzieci? Ja rozumiem, 
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że przez pewien czas była to sytuacja awaryjna. Już teraz widzimy, że jest to 

dłuższy okres, a pewnie jeszcze się wydłuży. Nie wiem jak to jest możliwe, 
aby pogodzić to tak, żeby jedna i druga strona była zadowolona. Jest 

kontrast między jedną formą działalności placówki i drugą.   
 
Z. Krzemińska – Dyrektor MGOPS – jeżeli chodzi o osoby niepełnosprawne to 

my uznajemy za osobę niepełnosprawną taką osobę, która ma wydane 
orzeczenie przez Powiatowy Zespół ds. Orzekania o Niepełnosprawności. 
Orzeczenia wydaje się na czas określony. Może orzeczenie się skończyć                 

i dana osoba dalej się nie ubiega. Zauważamy w tym roku tendencję 
spadkową w ogóle jeżeli chodzi o wnioski składane do MGOPS. Ta pomoc             

w formie zasiłku wychowawczego 500+ też ma swoje walory i to duże, 
ponieważ rodzinom żyje się lepiej. Dlatego widzimy tutaj ogromny spadek.  
 Jeśli chodzi o osoby długotrwale chore to przede wszystkim są to osoby 

w starszym wieku, a tu kryterium dochodowe do pomocy społecznej jest 
jeszcze takie bardzo ścisłe. Tym osobom też pomagamy przyznając specjalne 

zasiłki celowe, ale taka osoba musi nam potwierdzić, że ma np. koszty 
związane z chorobą. Musi więc mieć rachunki za leki, jakieś zaświadczenie, 
że leczy się prywatnie. Tych dokumentów jest wtedy trochę więcej.  

 Odnośnie świetlicy i Domu Dziennego Pobytu na krótką metę zdało to 
egzamin. Mamy taką nadzieję i ukłony w stronę Pana Burmistrza, aby 
faktycznie coś zaczęło się dziać. Od października do Domu Dziennego Pobytu 

przychodzić będzie 14 dzieci. W większości są to dzieci z problemami. Miejsca 
tam za dużo nie ma. Panie z Domu Dziennego Pobytu też mają swoje 

przyzwyczajenia i swoje miejsca. Trzeba zorganizować tam też miejsce dla 
dzieci. Na dzień dzisiejszy nie ma tragedii, ale jest to utrudnienie. Marzy nam 
się oddzielne pomieszczenie dla dzieci. Mamy nadzieję, że ruszą prace i to 

pomieszczenie będzie dla nas.     
 

B. Januszewski – na początek chciałbym podziękować tym Paniom za 
wykonane dla nas teczki. Ja już od paru lat wnioskuję, aby tym starszym 
osobom chociaż raz w miesiącu czy raz na 2 miesiące zorganizować coś 

takiego na wzór tego Domu Dziennego Pobytu. Tutaj chodzą tylko osoby               
z miasta, a wieś jest zapomniana. Ja już kiedyś mówiłem, że starsi ludzie na 
wsi żyją i czekają na śmierć. Tak nie powinno być. Myślę, że klimat 

rządzących sprzyja rodzinie i może jakieś pieniądze znalazłyby się na ten 
transport.  

 Następna sprawa to powód pomocy. Ja nie mogę zrozumieć jak 
alkoholizm może być powodem udzielania pomocy. Według mnie to nie jest  
w porządku. Jeżeli chodzi o świetlicę to mieliśmy szansę na świetlicę dla 

młodzieży, ale sami ją zaprzepaściliśmy.   
 
Z. Krzemińska – Dyrektor MGOPS – jeżeli chodzi o Dom Dziennego Pobytu              

i osoby, które mogłyby korzystać z terenu sołectw to też jak najbardziej 
jesteśmy za. Słusznie Pan zauważył, że problemem jest dowóz. Nie mamy 

swojego środka transportu. Możemy rozmawiać na ten temat. To musiałby 
być konkretnie ustalony dzień. Człowiek w starszym wieku jest 
systematyczny. Jak się z nami na coś umawia to tak musi być. Jesteśmy na 
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etapie zastanawiania się jakby to było gdyby opiekunki, które mają własny 

środek transportu przywoziłyby takie osoby. Ja będę jednak wnioskowała              
o większe środki w budżecie właśnie na przejazdy. Opiekunka jedzie 

samochodem i może zabrać podopiecznego. Próbujemy tak to zrobić. My 
innego sposobu nie mamy.      
 

J. Steinborn – czy jest taka możliwość, aby do dowozu zobowiązała się osoba 
prywatna np. członek rodziny?   
 

Z. Krzemińska – Dyrektor MGOPS – może być.  
 

J. Steinborn – byłby zwrot kosztów paliwa? Ja nie mówię o codziennym 
dowozie, ale niech byłoby to raz czy dwa razy w tygodniu.  
 

Z. Krzemińska – Dyrektor MGOPS – można byłoby tylko musielibyśmy 
znaleźć taką osobę, która poświęciłaby się temu. Myślę, że te osoby, które 

dojeżdżałyby musiałyby pokrywać te koszty. My z osobami prywatnymi nie 
zawieramy umów.  
 Chciałabym dopowiedzieć jeżeli chodzi o alkoholików. Trzeba pamiętać, 

że nie każdy alkoholik jest osobą samotną. Często jest też żona i są dzieci. 
Alkoholizm jest przyczyną do wsparcia, ale my wspieramy całą rodzinę.   
 

St. Drogoś – moja mama też chodzi do Domu Dziennego Pobytu. Można się 
tam spotkać, porozmawiać. Tylko z dowozem jest naprawdę problem. Trzeba 

być w kontakcie z osobą, która jeździ, ponieważ ktoś może np. zachorować.  
 Mam jeszcze inne pytanie – źródła finansowania programu. 
Otrzymałem od Pani taką informację, że środki własne to jest 126.300 zł                

i 30.000 zł to środki z budżetu państwa. Ustawodawca przygotował ustawę, 
miał takie prawo i bardzo dobrze, że takie coś zrobił, ale nie powinno być to 

tylko zrzucone na barki samorządu. W następnym roku mamy tylko środki            
z budżetu gminy, a nie z budżetu państwa. Nie wiem czy Pani o tym 
zapomniała czy te środki przyjdą później? Jeżeli jest to finansowane tylko             

z budżetu gminy to proszę to tak przedstawić.   
 Chciałbym jeszcze zapytać o świadczenie 500+. Jest np. dwoje dzieci             
i jedno ma 18 lat. Czy to drugie dziecko dostanie te środki czy nie?    

 
Z. Krzemińska – Dyrektor MGOPS – rodzina, aby otrzymać 500+ musi mieć 

dwoje lub więcej dzieci. Wyjątkami są rodziny w trudnej sytuacji gdzie jest 
dochód poniżej 800 zł. Jest też faktycznie tak i o tym się nie mówi, że np. jest 
dwoje dzieci i jedno kończy 18 lat, a to pozostające w domu jest jako jedno. 

Już się nie kwalifikuje chyba, że jest niski dochód.  
 Jeżeli chodzi o ten program wspierania rodziny to my już od wielu lat 
te środki wydajemy, ale muszą być one wykazane, ponieważ są to środki dla 

dzieci z rodzin właśnie z problemami, które korzystają z naszego wsparcia. 
Prawdą jest, że państwo na dzień dzisiejszy dofinansowuje tylko zatrudnienie 

asystenta rodziny, a także wynagrodzenie dla specjalistów. Wszystkie inne 
rzeczy są z budżetu gminy. Nam jako dyrektorom mówi się, że te środki 
gmina otrzymuje w subwencji. Robione są sprawozdania, wykazywane są 
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potrzeby. Takie sprawozdania robimy co miesiąc, co pół roku i jeszcze 

roczne. W stosunku do tego też jest ustalana subwencja. Wiadomo, że                
w subwencji jest wszystko. Im mniej dzieci umieszczamy w placówkach tym 

można powiedzieć, że w budżecie jest więcej pieniędzy na inne rzeczy. Tak 
samo jest jeżeli chodzi o domy pomocy. Im mniej umieścimy osób 
potrzebujących w domu pomocy tym więcej będzie do wydania z budżetu 

gminy na inne cele, ale jako pracownicy ośrodka nie mamy na to wpływu. 
Jeśli chodzi o środki z budżetu państwa to one będą w tym roku. 
Otrzymujemy środki na asystenta i psychologa. W stosunku do całej kwoty 

to jest to znikoma ilość.   
 

K. Kiedrowicz – z czego rodziny posiadające kartę dużej rodziny mogą            
w naszej gminie skorzystać?   
 

Z. Krzemińska – Dyrektor MGOPS – na dzień dzisiejszy wszystkie rodziny 
posiadające kartę dużej rodziny mają kartę ogólnopolską. My jako gmina nie 

mamy swojej gminnej karty. Wiem, że Sępólno Krajeńskie ma już taką 
gminną kartę. Mogą chyba korzystać z centrum rekreacji i sportu. My takiej 
karty nie mamy i bezpośrednio takiej oferty też nie mamy. Z tego co 

pamiętam rodziny wielodzietne mogły chyba korzystać z naszej hali 
sportowej. Zatem karta dużej rodziny jest ogólnopolska. Trzeba powiedzieć, 
że najwięcej dzieci i młodzieży korzysta w dużych miastach, ponieważ tam są 

możliwości.   
 

J. Wróblewski – ja uważam, że program 500+ jest dobrym programem. Ma on 
wspierać te rodziny najbiedniejsze, wielodzietne. Niepokoi mnie sytuacja 
spadkowa mieszkańców gminy. W tej chwili w Zamartem jest 602 

mieszkańców. Spowodowane jest to tym, że nie ma rozwoju w tych 
sołectwach. Przede wszystkim tym motorem napędzającym jest 

budownictwo. Jeżeli taki młody mieszkaniec nie ma mieszkania i nie ma 
pracy to wyjeżdża. Panie Burmistrzu, może jeszcze raz udałoby się ponowić 
wniosek o wykup działek pod budownictwo mieszkaniowe w Zamartem?               

W Instytucie w Radzikowie zmieniły się władze. Może teraz uda się coś 
zrobić. Byliby chętni na budowę tylko nie ma działek. Chcąc coś zrobić 
potrzebny jest grunt. Grunt jest podstawą.  

 
Z. Krzemińska – Dyrektor MGOPS – mogę tutaj poprzeć Pana Radnego, 

ponieważ faktycznie problemem są u nas mieszkania. Nie jest to tylko nasz 
problem. Takie problemy są w całej Polsce.    
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak przedstawił projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XXXI/189/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
28 września 2017 r. w sprawie przyjęcia Miejsko - Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny w Gminie Kamień Krajeński na lata 2017-2019 podjęta 
została jednogłośnie 15 głosami za.  
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Ad. 6. Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor Miejsko – Gminnego 

Zespołu Usług Oświatowych w Kamieniu Krajeńskim – Urszula Brycka.    
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XXXI/190/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
28 września 2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie powołania jednostki 
budżetowej pod nazwą „Miejsko – Gminny Zespół Administracyjny Szkół”               
w Kamieniu Krajeńskim podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
 
Następnie ogłoszona została 20-minutowa przerwa.  
 
Ad. 7. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 

Krajeńskiego – Wojciech Głomski.     
 
J. Steinborn – tego typu program uchwalamy co roku. Chociażby dzisiejsza 
prezentacja pokazuje jak ważna jest to część działalności na terenie naszej 
gminy. Te nasze organizacje nie rozrastają się i nie ma ich wiele. To też 

świadczy o tym, że zaangażowanie społeczne w działalność społeczną jest 
mniejsze. Bardzo ważna jest ta forma współpracy samorządu z organizacjami 
pozarządowymi i są efekty tej współpracy. Jako Prezes Kamieńskiego 

Towarzystwa Kulturalnego też korzystam z tej formy pomocy i myślę, że jest 
ona dobra. Oby tylko pieniędzy było więcej.   

 
A. Atamański – czy w ramach tych środków finansowych nie można by 
pozyskać dotacji na te zajęcia dla osób starszych? To mógłby być projekt dla 

osób starszych np. z sołectw. W takim projekcie można by uwzględnić środki 
na przewóz, transport czy inne formy.    

 
W. Głomski – odnośnie przewozu osób starszych musimy zobaczyć jak 
wygląda to od strony prawnej. To nie jest tylko tak przewieźć osoby 

prywatnym samochodem. Jest to bardzo duża odpowiedzialność. Jest 
wszystko dobrze dopóki nic się nie stanie. Gdyby był wypadek to wtedy 
prokurator szuka wszystkiego. Myśmy kiedyś czegoś takiego doświadczyli              

i nie chciałbym, aby ktoś z tego powodu miał problemy. Musimy sprawdzić to 
od strony prawnej.   

 
J. Steinborn – myślę, że to nie może być, ponieważ jest to forma współpracy 
samorządu z organizacjami pozarządowymi. Tutaj musiałaby być organizacja 

pozarządowa np. Stowarzyszenie Emerytów i Rencistów i ono wystartowałoby 
o te środki i zajęłoby się tym. Trzeba byłoby z nimi rozmawiać. Ja nie widzę 
innej formy.  

 
A. Atamański – o to mi chodziło.  

 
K. Warylak – ostatnio było spotkanie z organizacjami pozarządowymi to 
przyszły chyba tylko 2 czy 3 osoby. Nie ma zainteresowania. 
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J. Steinborn – nie ma więcej organizacji.  

 
K. Warylak – są przecież koła gospodyń wiejskich, są kółka rolnicze. 

Kamieńskie Towarzystwo Kulturalne interesuje się tym i pisze projekty. 
Myśmy rozmawiali na ten temat. Pieniądze chcieliby wszyscy, ale jest 
problem z pisaniem projektów. Trzeba się nad tym zastanowić.   

 
B. Januszewski – to jest jeden temat, a spójrzcie ile wyszukujemy trudności. 
Ja to tak odbieram, że szuka się rozmaitych trudności, żeby tylko nie 

rozwiązać tego problemu. Trzeba ten problem rozwiązać.  
 

W. Głomski – mogłoby być to tak jak Pani Steinborn zaproponowała czyli 
poprzez organizację pozarządową, stowarzyszenie. Środki mogłyby być 
zaplanowane na transport i odpowiedzialność za to wszystko bierze już 

stowarzyszenie.  
 

A. Atamański – miałem to na myśli, aby umożliwić organizacjom 
zewnętrznym poprzez projekty pozyskiwanie środków właśnie na tego typu 
organizację czasu wolnego dla osób starszych z całego naszego środowiska.  

 
J. Steinborn – chciałabym nawiązać do tego o czym powiedział Pan 
Przewodniczący, że organizacje mają problemy z pisaniem wniosków. 

Pieniądze nie są duże – 200 zł, 300 zł czy 500 zł. Kiedy ogłasza się konkurs 
trzeba napisać wniosek mający 15 stron i na tyle samo sprawozdanie. Ja 

myślę, że należałoby się zastanowić czy w szerszym zasięgu nie stosować tej 
uproszczonej formy. Do 10.000 zł można stosować uproszczoną formę. 
Chodzi o te małe organizacje. Kto ma pisać w kole gospodyń? Przecież ci, 

którzy są wykształceni to ich na wsi nie ma. Tam są Panie, które świetnie 
gotują, one sobie bardzo dobrze radzą, ale nie umieją napisać projektu. To 

jest problem. Ja się wcale nie dziwię. W przypadku 10.000 czy 20.000 zł to ja 
rozumiem, że trzeba napisać porządnie wniosek. Uproszczona forma to są             
2 strony wniosku i 2 strony sprawozdania. Jest to dużo mniej. Wtedy na 

pewno skorzystałoby więcej podmiotów. Myślę, że można by przyjąć to jako 
wniosek, aby Pan się nad tym zastanowił czy rzeczywiście by nie stosować tej 
uproszczonej formy. Ja wiem, że do 10.000 zł można taką formę stosować.  

 
W. Głomski – myślę, że wrócimy do tego tematu na komisjach i omówimy to.  

 
K. Warylak – czy mam ten wniosek przegłosować. 
 

J. Steinborn – nie, to jest taki wniosek do Pana Burmistrza.  
 
K. Warylak – jeżeli chodzi o wsie to młodsze Panie pracują i nie mają czasu,  

a osoby, które chciałyby działać to są starsze osoby, które mają problemy             
z napisaniem wniosku.           

 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak przedstawił projekt uchwały. 
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Uchwała Nr XXXI/191/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
28 września 2017 r. w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy 
Kamień Krajeński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok” podjęta została 
jednogłośnie 14 głosami za (brak na sali R. Górnego).  
 

Ad. 8. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 
Krajeńskiego – Wojciech Głomski.     
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 

 
Uchwała Nr XXXI/192/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
28 września 2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński na lata 2017-2027 podjęta 
została jednogłośnie 14 głosami za (brak na sali R. Górnego).  
 
Ad. 9. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 
Krajeńskiego – Wojciech Głomski.     

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 

 
Uchwała Nr XXXI/193/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
28 września 2017 r. zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2017 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za (brak na sali R. Górnego).  
 
Ad. 10. Odpowiedź na interpelacje. 

 
W. Głomski – odnośnie wykaszania poboczy i wycinania krzaków przy 
skrzyżowaniach myślę, że może też ustosunkować się były Burmistrz,               

a zarazem Radny Rady Powiatu Sępoleńskiego. Jest to zadanie powiatu.  
 Jeżeli chodzi o kładkę w Obkasie skierujemy jeszcze dziś pismo do 
GDDKiA. 

 
K. Kiedrowicz – chodzi o takie betonowe zabezpieczenia boczne. 

 
W. Głomski – tak. Odnośnie interpelacji Pana Wróblewskiego sprawdzimy co 
dzieje się z tym przepustem. Postaramy się usunąć tę awarię.  

 Odnośnie rozważenia możliwości przekształcenia Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Kamieniu Krajeńskim Spółka z o.o. w zakład 
budżetowy to nie jest taki temat, na który mógłbym od razu odpowiedzieć. 

Przeanalizujemy całą sytuację. Będę rozmawiał z Wysoką Radą. 
Przedstawimy wszystkie za i przeciw. Wspólnie zostanie podjęta decyzja czy 

będzie utrzymany zakład w formie spółki czy będzie przekształcony w zakład 
budżetowy. Wniosek jest i musimy się nad nim pochylić.   
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 Pan Wróblewski zgłaszał jeszcze, aby ponowić wniosek o wykup działek 

w Zamartem. Na pewno to uczynimy. Niedawno zmienił się szef i warto 
spróbować. Może będzie inne podejście. Chciałbym w tym miejscu 

powiedzieć, że bardzo miło jest patrzeć jak Jerzmionki zaczynają się 
rozbudowywać. Słyszałem też, że mieszkańcy Zamartego budują się tam. 
Dziękuję Wysokiej Radzie za to, że mamy to przyłącze wody i że możemy tych 

mieszkańców, którzy tam się budują przyłączyć do wody miejskiej.    
 
K. Warylak – obiecałem, że przedstawię uzasadnienie do tej mojej prośby. 

Spółka powstała po to, że chcieli pozyskiwać roboty zewnętrzne. Na dzisiaj 
żadnych robót zewnętrznych nie mają. Druga sprawa to ostatnio był przetarg 

na wywóz śmieci. Podwyższyli prawie o 250.000 zł. To też mnie 
zbulwersowało. Nie można tak bez przerwy podwyższać. Nie wiem co dzieje 
się w tym zakładzie. Głównym tematem naszym jest przeanalizowanie 

sytuacji. Nasza gmina jest mała. Bez prac zewnętrznych myślę, że ta spółka 
nie ma racji bytu. Poproszę Pana Burmistrza o analizę. Jeżeli ma być to 

spółka to powinni pozyskiwać prace zewnętrzne. My będziemy bez przerwy 
podwyższać chociaż mamy najdroższą wodę, a teraz jeszcze będą śmieci. 
Zastanowiłem się nad tym i napisałem taki wniosek o przekształcenie                     

w zakład budżetowy tak jak było kiedyś.   
 
Następnie głos zabrał Pan Marek Witkowski Zastępca Dyrektora ds. 

organizacyjnych ODR Minikowo oraz Radny Sejmiku Województwa Kujawsko 
– Pomorskiego.  

 
Pan Marek Witkowski w swojej wypowiedzi poruszył sprawy dotyczące m.in.: 
- pracy doradców na terenie poszczególnych gmin,  

- korzystania przez rolników z usług ODR w poszczególnych gminach                    
i odpłatności za te usługi, 

- planowanego wyposażenia województwa w stacje meteorologiczne, 
- konkursów na projekty oraz przetarg na usługi doradcze,   
- gospodarki wodnej, zbiorników retencyjnych i inwestycji dotyczących 

usprawnienia gospodarki wodnej,  
- sytuacji osób poszkodowanych przez sierpniową nawałnicę i problemu           
z rozdziałem pomocy żywnościowej np. warzyw (cebula, ziemniaki) – radny 

Stanisław Drogoś podkreślił, że pomoc będzie potrzebna przez cały rok              
i każda forma takiej pomocy jest bardzo ważna.  

- innych spraw organizacyjnych dotyczących rolnictwa.  
 
Ad. 11. Zapytania i wolne wnioski.       

 
K. Fiałkowski – Radny Rady Powiatu Sępoleńskiego - wniosek dotyczący 
wykaszania poboczy przy drogach powiatowych przekażę Dyrektorowi.                 

W piątek jest sesja. Będzie Wojewoda, zresztą Panowie też będziecie. Na 
pewno dowiemy się wielu nowych rzeczy. W tej chwili Zarząd Drogowy            

w Sępólnie Krajeńskim realizuje zadania, usuwa skutki nawałnicy. 
Otrzymaliśmy 1.200.000 zł na drogi stąd też cały Zarząd Drogowy kieruje się 
na wykorzystanie środków. Potrzeby są w granicach 15.000.000 zł. - jeżeli 
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mówimy o prawidłowej naprawie wszystkich dróg nie tylko tych po 

nawałnicy, ale też tych wcześniejszych, po skutkach zimy. Jako powiat 
robimy co jest możliwe, ale mówię, że na drogach brakuje pieniędzy. W tej 

chwili otrzymamy 1.200.000 zł. Te najgorsze drogi, które zostały zniszczone 
przez nawałnicę zostaną naprawione, a wniosek przekażę.     
 

P. Łukarski – sołtys wsi Jerzmionki - nawiązuję do interpelacji Pana 
Wróblewskiego, ponieważ jest to ten sam rów. Przebiega on przez Jerzmionki. 
Wszyscy, którzy mieszkają w pobliżu tego rowu mają wodę w piwnicach. Jest 

sezon grzewczy. Mają pozalewane kotły, plony, ziemniaki. Bardzo prosiłbym, 
aby taka maszyna przejechała, ponieważ ten rów jest w opłakanym stanie. 

Trzeba to wyczyścić.  
 
A. Atamański – w imieniu Posła na Sejm RP Pana Łukasza Szrajbera 

chciałbym zaprosić Państwa bardzo serdecznie na spotkanie w dniu                    
3 października, które odbędzie się w MGOK o godz. 16.30. W prasie jest 

błędna informacja o godz. 17.00. To spotkanie ma odbyć się o godz. 16.30.  
W imieniu Pana Posła bardzo Państwa serdecznie zapraszam na to 
spotkanie, Pana Burmistrza również.  

 
P. Binger – Pan Wiesław Suma z ul. Przykop prosił, abym przypomniał, że 
leci mu woda z deszczówki. Gdzieś koło jego posesji jest zgięcie w asfalcie. 

Prosił o przypomnienie.  
 

K. Kiedrowicz – Pan Burmistrz wspomniał, że można było skorzystać z karty 
wielodzietnej rodziny. Była u nas w gminie udostępniana sala gimnastyczna. 
Czy w tym roku też będzie?  

 
W. Głomski – myślę, że tak.  

 
K. Kiedrowicz – prosiłbym, aby przekazać to wszystkim sołtysom, żeby było 
to wywieszone również na wsiach, aby te rodziny również mogły skorzystać. 

 
K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady                   
XXXI Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim.  

 Dziękuję wszystkim za przybycie. 
 

Na tym obrady XXXI Sesji zakończono. 
 
 

                                                                                           
       Protokołowała                                       P r z e w o d n i c z ą c y  

/-/ Izabela Turzynska                                               Rady Miejskiej    

                                                                         /-/ Kazimierz Warylak          


